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Protokół Nr XLI/2014 

z sesji Rady Gminy Kuryłówka 

odbytej dnia 14 marca 2014 r. 

 

W sesji udział wzięło 15 radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi 100% frekwencji.  

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.1. 

Obradom przewodniczył P. Stanisław Kotulski, który powitał szanownych radnych,  

p. Tadeusza Halesiaka - Wójta Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych,  p. Andrzeja 

Szpetnara - Skarbnika Gminy, p. Romana Szałajko - Sekretarza Gminy - Radnego Rady Powiatu 

Leżajskiego oraz sołtysów sołectw Gminy Kuryłówka.  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum wymagane  

do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy Kuryłówka i otworzył XLI sesję Rady Gminy 

Kuryłówka.  

 

Proponowany porządek obrad XLI sesji był następujący: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy w 2013 r. 

3.  Analiza bezpieczeństwa ludności Gminy Kuryłówka pod względem pożarów, powodzi  

i innych miejscowych zagrożeń w 2013 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu 

Leżajskiego na realizację zadania publicznego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy w 2014 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kuryłówka na lata 2014-2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących  fundusz sołecki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kuryłówka w 2014 roku. 

10. Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego za rok 2013 w Gminie Kuryłówka. 

11. Informacja z działalności placówek kulturalnych na terenie Gminy w 2013 r.: 

a) Gminny Ośrodek Kultury, 

b) Gminna Biblioteka Publiczna. 

12. Informacja z realizacji zadań będących w kompetencji Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Kuryłówce Sp. z o.o. za 2013 r. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Do przedstawionego porządku obrad uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski  poinformował, że jako punkt drugi porządku obrad 

omawiana będzie „Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy w 2013 r.”. 

P. Przewodniczący został poinformowany, że Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku 

referujący ten temat jest spóźniony w przybyciu, w związku z tym zaproponował, aby pkt 3 porządku 

obrad „Analiza bezpieczeństwa ludności Gminy Kuryłówka pod względem pożarów, powodzi 

 i innych miejscowych zagrożeń w 2013 r.” został przedstawiony w pierwszej kolejności. 
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Radni Rady Gminy Kuryłówka nie wyrazili sprzeciwu. 

 

Rada Gminy Kuryłówka przyjęła zaproponowany porządek obrad XLI sesji. Przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

 

Ad.2. Analiza bezpieczeństwa ludności Gminy Kuryłówka pod względem pożarów, powodzi i innych 

miejscowych zagrożeń w 2013 r. 

 

Komendant Gminny Ochotniczej Straży Pożarnej w Kuryłówce – p. R. Szałajko – przedstawił 

informację z analizy bezpieczeństwa ludności gminy Kuryłówka pod względem pożarów, powodzi  

i innych miejscowych zagrożeń w 2013 r. – informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski - poprosił o zadawanie pytań do przedstawionej 

informacji. 

 

 Radny p. S. Mazurek – poinformował, że w miejscowości Jastrzębiec znajduje się zbiornik 

przeciwpożarowy od dawna nieużytkowany. W przypadku działań ratowniczo-gaśniczych Straż 

Pożarna oprócz hydrantów nie ma gdzie pobrać wody. Zdaniem p. radnego może warto ten zbiornik 

ponownie przywrócić do funkcjonowania. 

Następnie p. radny zapytał czy hydranty są konserwowane i czy Straż Pożarna może zawsze z nich 

korzystać? 

 

 Komendant Gminny OSP w Kuryłówce p. R. Szałajko – poinformował, że sprawa sieci 

hydrantowych i ujęć wodnych była rozpatrywana w bieżącym tygodniu na zebraniu Zarządu 

Ochotniczej Straży Pożarnej. P. Wójt jako Prezes OSP odnotował te sprawy i będziemy wspólnie  

z ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o  podejmować prace w tym temacie. Sprawie zbiornika 

przeciwpowodziowego  w Jastrzębcu przyjrzymy się. Komenda Powiatowa Państwowej Straży 

Pożarnej w Leżajsku planuje w miesiącu kwietniu ćwiczenia  na obszarach leśnych naszej gminy 

 i wówczas postaramy się przedstawić tą sprawę. 

Następnie Komendant Gminny OSP p. R. Szałajko poinformował, że zbiornik przeciwpożarowy musi 

spełniać określone wymagane kryteria. 

 

 Radny p. W. Borek – zaproponował, aby hydranty pomalować farbą fluoroscencyjną, 

ponieważ w trakcie działań strażackich ciężko jest je odszukać, gdyż są niewidoczne. 

 

Komendant Gminny OSP w Kuryłówce p. R. Szałajko – uważam, że jest to dobry pomysł.  

W trakcie przeglądu hydrantów zawsze w każdej miejscowości był strażak, który wiedział gdzie 

 są one zlokalizowane. Dawniej mieliśmy szkice  obrazujące lokalizację hydrantów w poszczególnych 

sołectwach. 

 

Innych pytań i uwag do informacji nie zgłoszono. 
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Ad.3.  Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy w 2013 r. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – powitał I Zastępcę Komendanta Powiatowego 

Policji w Leżajsku młodszego inspektora p. Wacłwa Sobola i poprosił o przedstawienie informacji. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku – młodszy inspektor p. W. Sobol – 

przedstawił informację z analizy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy  

w 2013 r. – informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku zwrócił się z zapytaniem  

do Szanownych Radnych, jak oceniają pracę policjantów na terenie gminy i jakie są ich oczekiwania 

wobec Policji? 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poprosił o zadawanie pytań do przedstawionej 

informacji. 

 

 Radny p. R. Socha – zwrócił uwagę na problem dotyczący psów, które poruszają się 

swobodnie po miejscowości Brzyska Wola pomimo, że mają właściciela. Psy stwarzają bardzo duże 

zagrożenie szczególnie dla dzieci, które chcą dojeżdżać do szkoły rowerem ale boją się, że psy 

wyrządzą im krzywdę. 

 

 I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

zgodził się ze stwierdzeniem radnego p. R. Socha. W 2012 r. Policja odnotowała 1 wykroczenie 

związane z niezachowaniem zwykłych środków ostrożności przy trzymaniu psa, natomiast w roku 

2013 odnotowano 5 takich wykroczeń. 

Pan Komendant poinformował, że też ma psa, ale dba o to aby nikomu nie wyrządził krzywdy. Każdy 

właściciel powinien dbać  o własnego psa. 

P. Komendant poinformował, że jeżeli ktoś zauważy, że Policjanci nie reagują na ten problem to  prosi 

o kontakt. 

 

 Radny p. R. Socha – poinformował, że w miejscowości Brzyska Wola miało miejsce 

zdarzenie, że groźny pies pogryzł kobietę jadącą skuterem, a właściciel w dalszym ciągu nie dba o to, 

aby pies nie stwarzał zagrożenia dla ludzi. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

niektórzy ludzie są nieodpowiedzialni, nie potrafią zadbać o swoje groźne psy. 

 

 Radny p. R. Socha – przedstawił przykład, że w sąsiedniej miejscowości podczas mszy świętej 

ksiądz odczytał komunikat ostrzegawczy Komendy Policji odnośnie przestrzegania bezpieczeństwa 

trzymania psów, bo inaczej będą nakładane kary finansowe. Mieszkańcy zareagowali na ten 

komunikat natychmiastowo. 

 

 I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

poinformował, że Policja często korzysta z przekazywania komunikatów i informacji w kościele.  

Na następną niedzielę przygotujemy taki komunikat i poprosimy wszystkich księży na terenie powiatu 

 o jego odczytanie. Komunikat ostrzegawczy umieścimy również na stronach internetowych. 
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 Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – zwrócił uwagę na problem dotyczący wypalania 

traw. Bardzo ciężko jest komuś udowodnić winę, jeżeli nie przyłapało się kogoś na gorącym uczynku. 

P. Przewodniczący poprosił, aby policjanci zwracali uwagę na ten problem. 

 

  I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

poinformował, że trzeba zmienić pogląd, że wypalaniem traw zajmują się tylko ludzie starsi, ponieważ 

bardzo często czynią to osoby w średnim wieku.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – uważa, że można dziwić się dzieciom, czy 

ludziom starszym, że wypalają trawy, ale bardzo często robią to ludzie świadomi i młodzi, którzy 

powinni zdawać sobie sprawę jakie mogą stwarzać zagrożenie. 

 

 I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol -   

nie mamy wystarczającej ilości policjantów, abyśmy mogli być wszędzie i na każdą chwilę. Wśród 

ludzi istnieje taka świadomość, że nie będę na nikogo donosił, a często dokonując zgłoszenia można 

zapobiec wielu tragediom. 

Pan Komendant nadmienił, że jest pewien, że w terenie na którym mieszka dużą ilość podpaleń traw 

wywołują sami strażacy ochotnicy. 

 

 Radny p. S. Mazurek – w miejscowości Jastrzębiec wystąpiła seria włamań do domów 

niezamieszkałych, sklep w ciągu roku został dwukrotnie okradziony, nadal nie mamy informacji na 

temat osób skazanych w tych sprawach. Czy nie można  zapobiec takim czynom? 

 

 I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

przestępcy są coraz bardziej wyrafinowani i inteligentniejsi. Korzystają z nowoczesnych urządzeń 

technicznych, za pomocą których się porozumiewają. Trudno udowodnić człowiekowi winę jeśli nie 

zbierze się dowodów. My jako Policja również jesteśmy rozliczani za efekty i wykrywalność. 

Przestępcy potrafią korzystać z powszechnej wiedzy która znajduje się w internecie. 

 

 Radny p. K. Lewkowicz - poruszył temat wandalizmu wśród młodzieży nieletniej. Na terenie 

wsi Brzyska Wola zniszczone są m.in znaki drogowe, uszkodzono kamerę przy Szkole Podstawowej. 

Nie można nikomu udowodnić winy, ale podejrzenia są takie, że szkody wyrządziła nieletnia 

młodzież. P. Radny zapytał, czy jest taka możliwość aby patrole Policyjne sprawdzały nieletnią 

młodzież po godzinie 2200 , przeprowadziły wywiad co taki młodzieniec robi o tej godzinie poza 

domem, dokonały spisania i zgłosiły fakt rodzicom. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

poinformował, że Policja zawiadamia rodziców i szkoły do której uczęszcza uczeń jeżeli przyłapie się 

go np.  na paleniu papierosów w miejscu publicznym. Dzielnicowi Komendy Powiatowej Policji  

w Leżajsku i pracownik ds. nieletnich stale współpracują ze szkołami i pedagogami szkolnymi, 

ponieważ tam występuje największa potrzeba współpracy. Coraz większym problemem wśród 

młodzieży jest narkomania. 

 

Sołtys sołectwa Tarnawiec p. A. Szenborn – zaproponował, aby było więcej patroli służb 

cywilnych. 
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I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

czasami dzielnicowi jeżdżą ubrani po cywilnemu. Nie ma możliwości technicznych, ponieważ jest  

za mało pracowników. Policjanci pełniący służbę zatrzymując osobę nietrzeźwą mają z nią  

do wykonania wiele czynności, które są bardzo czasochłonne i wymagają przemieszczania pomiędzy 

miastami. 

Pomieszczenia do przetrzymywania osób zatrzymanych na Komisariacie Policji w Nowej 

Sarzynie nie spełniały norm i wymagań, w związku z tym teraz mamy do objeżdżenia z zatrzymanym 

wiele kilometrów. 

Obecnie przy Komendzie Powiatowej Policji w Leżajsku  wybudowaliśmy pomieszczenia  

do przetrzymywania zatrzymanych, niezbędne jest jednak wyposażenie tych pomieszczeń, w związku 

z tym zwracaliśmy się w tej kwestii o pomoc finansową do samorządów terytorialnych. 

 

Radny p. D. Kusy – nadmieniłł, że w ubiegłym roku wystąpiły kradzieże w miejscowości 

Kuryłówka i Cieplice. P. radny proponuje, aby w każdej miejscowości zamontować co najmniej jedną 

kamerę, co umożliwiłoby lepszą wykrywalność przestępczości. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

Temat zakupu kamer był wielokrotnie poruszany na spotkaniach z p. Wójtem. Policja nie może 

zakupić kamer ponieważ nie jest właścicielem obiektów, na których byłyby zamontowane oraz po 

drugie nie stać nas na to.   

 

Radny p. D. Kusy – wobec tego proponuję aby zamontować fotoradary. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

fotoradary to sprawa Inspekcji Transportu Drogowego. 

 

Radny p. D. Kusy – myślałem, że Policja zakupi kamery a gmina udostępni obiekty na których 

będą zamontowane. Następnie p. radny zapytał o koszt zakupu jednej kamery. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

koszt kształtuje się w granicach kilkuset złotych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – zapytał, jakie warunki muszą spełniać 

fundacje, które chodzą po domach i zbierają pieniądze na różne cele? 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol –  

nie można wszystkich fundacji traktować jednakowo z przekonaniem, że wszyscy są oszustami. 

Często zdarza się tak, że działają różne firmy które zatrudniają pracowników i w imieniu jakiejś 

fundacji ludzie ci chodzą po domach i zbierają datki. Podejrzewam osobiście, że niewiele z tych 

datków trafia do fundacji. Sam osobiście nie daję pieniędzy domokrążcom, są inne wiarygodne 

sposoby przekazania środków na cele charytatywne. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – zapytał, czy można sprawdzić takie osoby 

które zbierają pieniądze po domach? 
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I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

oczywiście, że można sprawdzić taką osobę. Osoby te działają legalnie, tylko pozostaje kwestia tego 

czy rozliczają się z tą fundacją w imieniu której dokonują zbiórek. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – czy takie osoby nie muszą komuś zgłosić, 

że chodzą po terenie gminy w celach zbiórkowych? 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol –  

nie ma obowiązku takiego zgłaszania. W przypadkach gdy otrzymujemy zgłoszenie od mieszkańców 

 z prośbą o sprawdzenie osób, które chodzą po domach i dokonują zbiórek, jedziemy na miejsce  

i weryfikujemy istnienie takiej firmy. A to w jaki sposób dana firma rozlicza się z fundacją to jest ich 

wewnętrzny temat. 

 

Komendant Gminny OSP w Kuryłówce p. R. Szałajko – wypowiedział się w kwestii podpaleń 

powodowanych przez strażaków ochotników. Często da się wyczuć w trakcie akcji ratowniczej, kiedy 

są umyślne podpalenia, i wówczas reagujemy. Strażakowi piromanowi generalnie nie opłaca się 

podpalać, ponieważ otrzymuje niskie wynagrodzenie godzinowe. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – 

rocznie na wiosnę w skali województwa jest kilka takich przypadków, że człowiek podpalacz zostaje 

znaleziony w ogniu.  

 

Komendant Gminny OSP w Kuryłówce p. R. Szałajko – jestem członkiem Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zespołu Interdyscyplinarnego, w związku z czym 

chciałbym podziękować za współpracę Policjantom dzielnicowym p. J. Tubiak i p. G. Baj, którzy 

bardzo rzetelnie z nami współpracują. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku młodszy inspektor p. W. Sobol – miło 

słyszeć słowa przyjemne, a podziękowania na pewno przekażę. My również bardzo często korzystamy 

z pomocy Strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych. 

 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski podziękował Zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji p. W. Sobol za przedstawienie informacji z analizy bezpieczeństwa i porządku publicznego  

na terenie Gminy w 2013 r. 

 

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Leżajskiego 

na realizację zadania publicznego. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy p. T. Halesiak – poinformował, że projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej na „Przebudowę drogi powiatowej nr 1249R Brzyska Wola-Dąbrowica 

w km 0+000-0+330, 0+950-1+367, 1+403-1+630” w wysokości 100 000,00 zł. Droga ta została 

zgłoszona przez Starostwo Powiatowe jako droga powodziowa i otrzymała dofinansowanie  

z Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego w wysokości ok. 480 000,00 zł. W ramach tego wniosku 

ma zostać wykonany tylko remont nawierzchni jezdni, natomiast nie są uwzględnione inne prace, 

m.in. odwodnienie drogi, wykonanie rowów czy remont mostu. W ubiegłym tygodniu wraz 
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 z członkami Zarządu Powiatu byliśmy przy tej drodze i ustaliliśmy, że do drogi potrzebne jest 

dofinansowanie w wysokości 60 000,00 zł, a do prac dodatkowych 40 000,00 zł. Po powrocie jednak 

Zarząd dokonał wyliczeń i poinformował mnie, że z tych środków finansowych na pewno nie 

wystarczy na remont mostu, i nie wiadomo, czy w całości wystarczy na wykonanie rowów.  

 P. Wójt zwrócił uwagę, że jest to droga powiatowa, która jest własnością Powiatu 

Leżajskiego. Każdy z właścicieli powinien dbać o swoją drogę. Ciągłe zwracanie się ze strony 

Powiatu o dofinansowanie dróg jest bardzo kłopotliwe dla gminy, ponieważ nie mamy środków 

 na własne potrzeby. Głosując za udzieleniem dofinansowania niestety, ale zmuszeni będziemy 

zaciągnąć dodatkowy kredyt, ponieważ nie mamy wolnych środków budżetowych. Informuję o tym, 

aby wszyscy Państwo byli tego świadomi. Przygotowałem  projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej, natomiast Rada Gminy zadecyduje jaką podjąć decyzję. Ponadto nie ma pewności 

czy kwoty te wystarczą na dokładne wykonanie zadań na tej drodze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poprosił o zadawanie pytań do projektu uchwały. 

 

Radny p. A. Kulpa – zapytał, czy Powiat Leżajski przystąpi do prac remontowych jeśli nie 

udzielimy dofinansowania? 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak –  Powiat przystąpi do prac remontowych, wykona jedynie tą część 

prac, która była zapisana we wniosku o dofinansowanie. 

 Jak Państwo Radni zauważyli projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

wprowadza również zadanie dotyczące remontu naszej drogi gminnej. Wprowadzamy do budżetu 

jedynie kwotę dofinansowania jakie otrzymaliśmy, natomiast na wkład własny potrzebne jest około 

55 000,00 zł i nie mamy tych środków. 

 

Radny p. D. Kusy – zwrócił się do Wójta Gminy i Wysokiej Rady iż jest za tym, aby gmina 

zaciągnęła kredyt i dofinansowała remont drogi Nr 1249R  Brzyska Wola-Dąbrowica.  Droga 

powiatowa od wielu lat była nieremontowana, stan nawierzchni jest w bardzo złym stanie. P. Radny 

poprosił Wysoką Radę o podjęcie pozytywnej decyzji w sprawie przyznania dofinansowania  

na remont drogi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – p. Wójcie rozumiem, że gmina będzie 

musiała zwiększyć deficyt budżetowy o 100 000,00 zł? Wcześniej przy uchwalaniu mówił p. Wójt,  

że nie można zwiększać deficytu, a teraz się go zwiększa. 

Czy nie rozmawiał p. Wójt z członkami Zarządu Powiatu ile musielibyśmy przyznać 

dofinansowania, aby wyremontować jeszcze most? 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak –  Zarząd nie miał wyliczeń, jaki byłby koszt remontu mostu. 

 

 

Radny p. T. Kyć – uważa, że obojętnie która droga powiatowa na terenie naszej gminy jest 

remontowana zawsze Zarząd Powiatu stawia Gminę przed faktem dokonanym i zwraca się 

bezpośrednio o dofinansowanie. 

P. radny twierdzi, że po rozstrzygnięciu przetargów koszty prac są zawsze niższe, a wkład 

naszej gminy pozostaje taki sam. Kosztem inwestycji powiatu nie mamy na własne drogi pieniędzy. 

 P. radny T. Kyć odpowiedział na uwagi wypowiedziane ze strony radnej p. Z. Niemiec-

Dziekan: „jest Pani Radną dopiero pierwszą kadencję”. 
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Radna p. Z. Niemiec-Dziekan – nawet po odbyciu dziesięciu kadencji można mieć taką wiedzę 

jak w trakcie  pierwszej kadencji. Niech się Pan zastanowi, co Pan mówi. 

 

Radny P. T. Kyć – mieszka Pani w Kuryłówce i ma Pani dostęp do bardzo dobrej drogi.  

Nie musi Pani jeździć innymi drogami powiatowymi, które są w złym stanie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poprosił o spokój na sali obrad. 

 

Radny p. T. Kyć – nie jestem przeciwny remontowaniu dróg powiatowych na terenie naszej 

gminy, ale w tej chwili gmina została postawiona „pod ścianą”. Zawsze jest warunek ze strony 

Powiatu, że tyle i tyle musimy dodać, aby rozpoczęto prace na drodze. Drogi gminne są również  

w złym stanie. Po większych roztopach niektóre odcinki dróg są prawie nieprzejezdne. Proszę 

przejechać się drogą Kolonia Polska-Adamówka. Jaki jest stan drogi po stronie gminy Kuryłówka,  

a jaki po stronie Gminy Adamówka.  Jestem za tym, aby Zarząd Powiatu wcześniej informował 

Gminę o planach związanych z remontowaniem dróg. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Leżajsku –młodszy inspektor p. W. Sobol – 

nadmienił, że sam jest radnym w swojej gminie i również jest ten sam problem dotyczący 

dofinansowania do dróg powiatowych. 

P. Komendant poinformował, że jeżeli zajdzie potrzeba aby Policja uczestniczyła  

w zebraniach wiejskich bądź innych spotkaniach, to zawsze chętnie będzie w nich uczestniczyć,  

po czym podziękował i opuścił obrady sesji Rady Gminy. 

 

Radny p. T. Kyć – nawiązał do drogi powiatowej Nr 1247R Brzyska Wola-Słoboda, na której  

w ubiegłym roku wyremontowano dwa mostki a „dziury w jezdni nadal pozostały” na odcinku  

o dł. ok. 800 m. Dlaczego Zarząd Powiatu nie zgłosił do dofinansowania tej drogi jako powodziowej, 

skoro ok. 300 m drogi było zalane. Nikt nie pofatygował się, aby uzyskać dofinansowanie na tą drogę. 

 

Głos zabrał Radny Rady Powiatu Leżajskiego p. Waldemar Fus – cyt.„jak znam p. Wójta już 

od tylu lat, zawsze przypomina, że są to drogi powiatowe i jak zawsze kończy się tym, że P. Wójt i 

Rada Gminy przyznają pieniądze na pomoc dla Samorządu Powiatu. Macie Państwo rację, że jest to 

droga powiatowa i Powiat zwraca się do samorządu gminnego o dofinansowanie nawet kosztem 

kredytu. Ale równie dobrze Szpital w Leżajsku czy Państwowa Straż Pożarna również zwracają się  

do Starostwa z prośbą o środki finansowe. Np. Dyrektor Szpitala w Leżajsku zwraca się do Starostwa 

z prośbą o dotację w wysokości 1 mln zł na funkcjonowanie.  Pomimo, że Starostwo Powiatowe jest 

tylko organem założycielskim, to żaden radny nie będzie przeciwny przyznaniu dofinansowania, 

ponieważ szpital służy wszystkim chorym. Również Państwowa Straż Pożarna zwraca się  

z wnioskami do samorządów o dofinansowanie zakupu sprzętu. Pomimo, że Powiat nie ma pieniędzy 

na remonty dróg w b.r. , potrafię osobiście docenić, że będzie remontowana droga powiatowa 

Dąbrowica-Brzyska Wola. Wybór jest taki: albo wspólnie decydujemy, że przeznaczamy pieniądze  

na remont i wspólnie realizujemy inwestycję, albo nie robimy w ogóle nic. Musimy mieć na uwadze, 

że Powiat również udziela pomocy różnym jednostkom, np. wziął poręczenie majątkowe w wysokości 

2 mln zł na rzecz Szpitala Leżajskiego, również Klasztor Ojców Bernardynów zwraca się  

o dofinansowanie inwestycji i Powiat zmuszony jest zaciągnąć kredyt na takie inwestycje. Muszę 

powiedzieć, że „nas w Powiecie w jakiś pewien sposób ludzie wykorzystują i my też musimy 

wykorzystywać pomoc innych, bo bez tej wspólnej pomocy nie da się nic zrobić”. Zwracam się  
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z prośbą o przyznanie pomocy finansowej  Samorządowi Powiatu na remont drogi powiatowej  

Nr 1249R Brzyska Wola-Dąbrowica i mam nadzieję, że cała sprawa zakończy się pozytywnie”. 

 

Radny Rady Powiatu Leżajskiego p. Roman Szałajko – przypominam sobie jak w tym gronie 

debatowano nad remontem drogi powiatowej nr 1251R Kolonia Polska-Majdan Sieniawski. Uważam, 

że nie była to droga, którą należało w pierwszej kolejności remontować. Dla nas priorytetem jest droga 

powiatowa Nr 1249R Brzyska Wola-Dąbrowica. Wiele osób z miejscowości Dąbrowica dojeżdża  

tą trasą do ośrodka zdrowia w Brzyskiej Woli. Od wielu lat zgłaszano, że niezbędny jest remont tejże 

drogi. Dobrze, że na zakończenie kadencji Zarządu Powiatu zostanie ona wyremontowana   

 ze środków powodziowych.   

Radny p. T. Łapka zasugerował mi, że remont tej drogi wymaga innych prac dodatkowych, 

związanych z odwodnieniem, inaczej prace remontowe nie mają sensu. Uwzględniając sugestie  

p. radnego wystosowałem pismo do Starosty Leżajskiego, aby przy remoncie drogi uwzględnić 

dodatkowe prace. 

Wiem, że dla gminy bolesnym jest wygospodarowanie 100 000,00 zł, ale droga ta jest 

naprawdę ważna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – droga ta powinna być wyremontowana dużo 

wcześniej. Pamiętam wielokrotne batalie o wszystkie drogi powiatowe na terenie gminy, ale w sumie 

dochodziliśmy do porozumienia i zawsze przeznaczało się pieniądze na dofinansowanie remontu. 

 

Radny p. T. Kyć – przypominam, że najlepiej aby były remontowane całe odcinki dróg, nie 

tylko ich części. Tak było w przypadku drogi powiatowej Wólka Łamana - Brzyska Wola. Domyślam 

się, że nikt z Państwa Radnych nie ma potrzeby jeżdżenia drogą pomiędzy Nagórniem w Kolonii 

Polskiej a Adamówką, czy  drogą powiatową 1247R Słoboda – Brzyska Wola. Nikt z Państwa nie wie 

jaki jest stan tych dróg. 

 P. radny uważa, że należy remontować drogi, ale trzeba remontować całe odcinki dróg, a nie 

ich części. 

 

Radny p. T. Łapka – uważa, że jest jeden istotny argument, który przemawia za remontem 

drogi. Po wykonaniu remontu odciążymy drogę do Podługa i Słobody. Droga ta była w miarę 

przejezdna, niestety cały transport przemieszcza się nią, co spowodowało, że uległa zniszczeniu. 

Odcinek od Szkoły Podstawowej w Dąbrowicy do Podługa to droga gminna, także uważam, że jest to 

istotny argument przemawiający za potrzebą remontowania drogi powiatowej Brzyska Wola-

Dąbrowica. 

 

Radny p. K. Lewkowicz –  mam inną propozycję. Skoro p. Wójt mówi, że nie ma pewności czy 

z pieniędzy, które przekażemy wystarczy na udrożnienie rowów, to uważam, że w takiej sytuacji 

możemy „umoczyć nasze pieniądze w błoto”.  

Proponuję przesunąć ten punkt porządku obrad na najbliższą sesję i zaprosić Zarząd Powiatu 

 z konkretnymi kosztorysami przedstawiającymi koszty poszczególnych prac. Osobiście jestem  

za przeznaczeniem pieniędzy na tą drogę i ponownie proponuję, aby nie przeprowadzać w dniu 

dzisiejszym głosowania nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poinformował, że głównym powodem zwołania 

sesji na dzień dzisiejszy jest uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu 

Leżajskiego, także należy przeprowadzić głosowanie nad projektem uchwały. 
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Radny p. T. Kyć – moim zdaniem należy przede wszystkim pomyśleć o zwiększeniu nośności 

mostu na drodze powiatowej nr 1249R Brzyska Wola-Dąbrowica. 

 

Radny p. D. Kusy – uważam, że należy w dniu dzisiejszym przeprowadzić głosowanie nad 

projektem uchwały. Droga ta nie była remontowana od wielu lat i temat ten jest poruszany 

wielokrotnie. W nawiązaniu do wypowiedzi radnego p. T. Łapki sam osobiście jechałem drogą przez 

Podług w kierunku Słobody. Odcinek drogi gminnej od szkoły w Dąbrowicy do Podługa wymaga 

remontu, gdyż jest wiele wyrw. Natomiast dalszy odcinek drogi to droga powiatowa, która jest 

obecnie w fatalnym stanie. Uważam, że po ulewnych deszczach na pewno samochody nie przejada tą 

drogą. Tak jak wspominano, droga powiatowa od Dąbrowicy do Brzyskiej Woli służy wielu 

mieszkańcom Dąbrowicy jako droga dojazdowa do lekarza pierwszego kontaktu. 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – w nawiązaniu do swojej wcześniejszej wypowiedzi 

powiedziałem, że gmina przyznając dofinansowanie zadłuży się, ale ja nie neguję, że remont drogi 

powiatowej Brzyska Wola-Dąbrowica jest niepotrzebny. Droga ta jest bardzo potrzebna mieszkańcom. 

Uważam, że Państwo Radni muszą w dniu dzisiejszym zagłosować nad projektem uchwały, ponieważ 

bez naszej uchwały Starostwo Powiatowe nie będzie mogło ogłosić przetargu. 

 

Radny p. T. Kyć –  my jako radni zagłosujemy nad projektem uchwały, a później okaże się, 

 że rowy nie będą zrobione, bo nie wystarczy pieniędzy. Z tego co mówi radny p. T. Łapka wykonanie 

remontu bez udrożnienia rowów nic nie da, także po co przeprowadzać remont. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – nie ukrywam osobiście, że jeżeli mamy 

przekazać pieniądze dla Powiatu, to osoby z Zarządu Powiatu powinny być obecne na sesji. Może dla 

powiatu 100 000,00 zł to mała kwota, ale na naszą biedną gminę jest to bardzo dużo pieniędzy.  Sam 

osobiście na pewno zagłosuję za przeznaczeniem dofinansowania na remont tej drogi, ponieważ służy 

ona zarówno mieszkańcom Dąbrowicy jak i Brzyskiej Woli.  Niewątpliwie na sesji powinien być 

obecny przedstawiciel Zarządu Powiatu. 

 

Innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski - poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Leżajskiego na realizację zadania 

publicznego  – „za” głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, jako - Uchwała Nr XLI/234/2014 Rady Gminy 

Kuryłówka z dnia 14 marca 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu 

Leżajskiego na realizację zadania publicznego – stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w dokonania zmian w budżecie gminy w 2014 r. 

 

 Skarbnik Gminy p. A. Szpetnar – omówił projekt uchwały. P. Skarbnik poinformował  

o przyznanym dofinansowaniu z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji na usuwanie skutków klęsk 

żywiołowych w wysokości 210 000,00 zł na remont drogi gminnej w Słobodzie. Do budżetu 

wprowadzono także środki z tytułu pozyskania dofinansowania  z Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki na projekt pn. „Aktywna młodzież w Gminie Kuryłówka” w wysokości 127 171,35 zł.  
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W wydatkach Dział 600 Transport i łączność  Rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe 

wprowadzamy dofinansowanie dla drogi powiatowej omawianej w punkcie poprzednim. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poprosił o pytania do projektu uchwały. 

 

 Radny p. S. Mazurek – zapytał, na jaką drogę przyznano dofinansowanie? 

 

 Wójt Gminy p. T. Halesiak – corocznie zgłaszamy dwie lub trzy drogi do Wojewody 

Podkarpackiego. Jeżeli Wojewoda dysponuje środkami, to dokonuje wyboru drogi i przyznaje 

dofinansowanie. Na tej samej zasadzie Starostwo Powiatowe uzyskało dofinansowanie na drogę 

powiatową Nr 1249R ze środków powodziowych. Omawiana droga gminna, którą będziemy 

realizować ze środków powodziowych dotyczy drogi w Słobodzie od zakrętu w kierunku Kolonii 

Polskie do Małej Słobody. 

 

 

 Radny p. S. Mazurek – w tamtym roku na liście rezerwowej była nasza droga z Jastrzębca? 

 

 Wójt Gminy p. T. Halesiak  - droga ta w dalszym ciągu jest na liście dróg powodziowych. My 

zgłosiliśmy tylko dwie drogi do dofinansowania i Wojewoda wybrał drogę w Słobodzie. 

 

 Innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski - poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy w 2014 r. – „za” głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie jako - Uchwała Nr XLI/235/2014 Rady Gminy 

Kuryłówka z dnia 14 marca 2014 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy w 2014 r. – 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kuryłówka na lata 2014-2022. 

 

 Skarbnik Gminy p. A. Szpetnar – omówił projekt uchwały. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – zapytał p. Wójta, dlaczego na str. 5 

załącznika Nr 1 do projektu uchwały    różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi 

w 2014 i 2015 roku jest aż tak duża? 

 

 Skarbnik Gminy p. A. Szpetnar – wynika to z planowanego deficytu. W tym roku zaciągamy 

kredyt na wszystkie środki unijne a w 2015 roku spłyną do budżetu środki finansowe z rozliczeń 

projektów: 2,5 mln zł z projektu dotyczącego budowy kanalizacji sanitarnej w miejscowościach 

Brzyska Wola, Słoboda i Wólka Łamana oraz 500 tyś. z projektu dotyczącego remontu Domu 

Ludowego w Brzyskiej Woli.  

 

 Innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski - poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Kuryłówka na lata 2014-

2022  – „za” głosowało 11radnych, „przeciw” głosowało 0 radnych „wstrzymało się” 4 radnych. 

Uchwała została przyjęta jako - Uchwała Nr XLI/236/2014 Rady Gminy Kuryłówka  

z dnia 14 marca 2014 r. w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kuryłówka na lata 2014 - 2022 – stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

 

Skarbnik Gminy p. A. Szpetnar – omówił projekt uchwały. Poinformował, że ustawa obliguje 

Rady Gmin aby do końca marca b.r. podjęły uchwały na temat wyrażenia bądź nie wyrażenia zgody 

na fundusz sołecki na następny rok. Jako pierwszy przedstawiamy Państwu projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na fundusz sołecki. Jeżeli nie będzie projekt uchwały przegłosowany 

pozytywnie wówczas w następnym punkcie porządku obrad znajduje się projekt uchwały w sprawie 

niewyrażenia zgody na fundusz sołecki. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – uważa, że fundusz sołecki jest bardzo 

ważną sprawą. Zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy, czemu miało służyć nieuchwalenie 

funduszu sołeckiego na rok 2014? 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poinformował, że głosowanie dotyczy 

wyodrębnienia funduszu sołeckiego na 2015 rok  i nie będziemy wracać do uchwały z ubiegłego roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – przedstawił ustawę o funduszu sołeckim,  

a następnie zapytał ile wynosi fundusz sołecki całej gminy? 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – odpowiedział p. Wiceprzewodniczącemu, że fundusz sołecki 

przypadający na wszystkie sołectwa wynosi ok. 180 000,00 zł. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – uważa, że gmina straciła ok. 36 000,00 zł 

ze zwrotu z budżetu państwa. Nie wiem jaką decyzję w dniu dzisiejszym podejmą Państwo Radni. 

Uważam, że wszyscy powinni głosować za przyjęciem funduszu sołeckiego, ponieważ sołtysi nie 

mają pieniędzy chociażby na remontowanie dróg wiejskich. W roku ubiegłym sam osobiście 

głosowałem za przyjęciem funduszu sołeckiego i teraz obecnie też będę głosował. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poprosił p. Wójta aby jeszcze raz wyjaśnił 

wszystkim zebranym dlaczego w ubiegłym roku nie wyrażono zgody  na fundusz sołecki na 2014 rok. 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – w ubiegłym roku wnioskowałem do Radnych Rady Gminy  

o nieuchwalenie funduszu sołeckiego  ze względu na to, że mamy bardzo dużo zadań inwestycyjnych. 

Nie wiem czy któryś z samorządów w skali całego województwa ma tak wysoki procent inwestycji  

w stosunku do dochodów budżetowych. Nie mamy własnych środków w budżecie gminy na 

inwestycje. Na wszystkie zadania inwestycyjne pozyskaliśmy bardzo duże środki zewnętrzne. Rok 

2014 jest bardzo ciężki, natomiast w przyszłym roku rozliczymy wszystkie wnioski i otrzymamy 

zwrot środków finansowych, w związku z tym sytuacja finansowa gminy ulegnie poprawie. 
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Radny p. T. Kyć -  pamiętam, że Komisja Rewizyjna na jednym z posiedzeń dokonała kontroli 

funduszu sołeckiego z wykonania prac za 2012 rok oraz zaleciła kontrole wydatków z funduszu 

sołeckiego w miejscowościach Dąbrowica i Słoboda i do tej pory nie otrzymaliśmy żadnej informacji. 

Wątpliwość budził np. fakt wykonania 15 m chodnika z kostki betonowej za ponad 3 000,00 zł. 

Uważam, że ktoś musi rozliczać sołtysom faktury, aby racjonalnie gospodarować pieniędzmi  

z funduszu. 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – kwota funduszu sołeckiego dla każdej miejscowości naliczana 

jest po wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. Na dane sołectwo przysługuje 

konkretna kwota środków finansowych. Zadaniem sołtysa jest w odpowiednim terminie zgłoszenie 

 do Wójta Gminy zakresu zadań, które sołectwo zamierza wykonać w ramach przypadającej kwoty. 

Realizacja zadań z funduszu sołeckiego powinna być sprawdzona w pierwszej kolejności przez 

mieszkańców sołectwa i Radę Sołecką. Po drugie jeżeli faktycznie będą zarzuty, że coś zostało 

wykonane niezgodnie bądź za zbyt wysoką cenę, to wówczas powołam Komisję i na pewno to 

sprawdzimy. 

Na pewien zakres prac które wykonują sołtysi gmina ogłasza zamówienie i na podstawie ofert 

wybiera najniższą cenę danego materiału, np. ustalona jest cena kamienia na remont dróg wiejskich. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – zwrócił uwagę, że sołtysi muszą pamiętać  

o zwołaniu zebrania wiejskiego w celu wyznaczenia zakresu zadań. Zdaniem  

p. Wiceprzewodniczącego na pewno żaden z sołtysów nie chce zmarnować pieniędzy z funduszu 

sołeckiego. 

 

Radny p. T. Kyć –   Panie Wiceprzewodniczący, jeżeli wystawiona jest faktura za wykonanie 

15 m chodnika z kostki brukowej na kwotę 3 200,00 zł, to jak Pan myśli to jest dużo czy mało? Do tej 

pory sprawa została niewyjaśniona. 

  

Sołtys sołectwa Tarnawiec p. A. Szenborn – nawiązał do wykonawstwa firm wykonujących 

prace w ramach funduszu sołeckiego. P. Sołtys uważa, że należy wybierać firmy sprawdzone, które 

będą solidnie wykonywać swoją pracę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski - poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki  – „za” głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie jako - Uchwała Nr XLI/237/2014 Rady Gminy 

Kuryłówka z dnia 14 marca 2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki – stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

 W związku z wyrażeniem przez Radę Gminy zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki projekt uchwały nie podlega głosowaniu. 
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Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kuryłówka w 2014 roku. 

 

 Kierownik Referatu Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska UG p. M. Szozda-Mazurek -  

omówiła projekt uchwały.  Poinformowała, że ustawa o ochronie zwierząt nakłada na Radę Gminy 

obowiązek corocznego uchwalenia programu  do końca marca. 

 

 Radny p. W. Borek – zapytał, kto jest właścicielem gospodarstwa rolnego wskazanego 

 w projekcie uchwały jako gospodarstwo położone w Brzyskiej Woli nr posesji 72? 

 

 Kierownik Referatu Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska p. M. Szozda-Mazurek – 

ponieważ obowiązuje ustawa o ochronie danych osobowych nie mogę wskazać w uchwale. 

Gospodarstwo położone jest w miejscowości Brzyska Wola i należy do p. Wilkosa.   

P. Kierownik poinformowała, że Gmina zrezygnowała z usług  poprzedniego schroniska i obecnie 

usługi świadczyć będzie Schronisko dla Zwierząt Domowych „Przytul psiaka” w Ropczycach, ul. 

Polna prowadzone przez Przychodnię Weterynaryjną „Mustang” – Dominik Rachwał. Oby było jak 

najmniej zwierząt bezdomnych, ponieważ wydatki z ich utrzymaniem są bardzo wysokie. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski -  zwrócił uwagę na §10 „Usypianie ślepych 

miotów zwierząt bezdomnych…”. P. Przewodniczący uważa, że usypianie bezdomnych psów 

 w niektórych przypadkach jest najlepszym rozwiązaniem, choć brzmi to drastycznie.  

 

 Radny p. K. Lewkowicz – zapytał, czy w ubiegłorocznym Programie opieki nad zwierzętami 

były wymieniane koty? 

 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska p. M. Szozda-Mazurek –  

tak w ubiegłym roku w programie były wymienione koty, tylko obecnie w ustawie o ochronie zwierząt 

zmieniły się priorytety, ponieważ koty „awansowały na wyższą pozycję”. 

 

Radny p. D. Kusy – proponuję, aby mieszkańcy nie dokarmiali bezdomnych psów, ponieważ 

ten pies się przyzwyczai, a później mieszkańcy skarżą się, że jest agresywny bądź się go boją. 

 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Leśnictwa i  Ochrony Środowiska p. M. Szozda-Mazurek – 

apeluje do wszystkich, gdy widzą, że ktoś wyrzuca psa z samochodu, aby spisać numery tablicy 

rejestracyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – uważa, że w 99% bezdomność zwierząt  

to sprawa ludzka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski - poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Kuryłówka w 2014 roku  – „za” głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie jako - Uchwała Nr XLI/238/2014 Rady Gminy 

Kuryłówka z dnia 14 marca 2014 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kuryłówka w 2014 roku – 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski  o godź. 1530   ogłosił 5 minutową przerwę  

w obradach. 

 

O godź. 1535  Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski wznowił obrady sesji Rady Gminy 

Kuryłówka. 

 

Ad.10. Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego za rok 2013 w Gminie Kuryłówka. 

 

Dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi Szkół p. J. Błoński – przedstawił informacje z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego za rok 2013  

w Gminie Kuryłówka – Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – zapytał, czy dodatki mieszkaniowe i wiejskie dla 

nauczycieli z terenu naszej gminy są stałe czy procentowe? 

 

Dyrektor GZOS p. J. Błoński – odpowiedział p. Przewodniczącemu, że dodatek mieszkaniowy 

wynosi 1 zł na jedną osobę w rodzinie, natomiast dodatek wiejski stanowi 10% od wynagrodzenia 

zasadniczego. Wysokość wynagrodzenia zasadniczego reguluje rozporządzenie. 

 

Innych pytań i uwag do informacji nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 11. Informacja z działalności placówek kulturalnych na terenie gminy w 2013 r.: 

a) Gminny Ośrodek Kultury, 

b) Gminna Biblioteka Publiczna. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej p. L. Połeć – 

przedstawił informację z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Kuryłówce oraz z działalności 

Gminnej Biblioteki Publicznej – Informacje stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny p. S. Mazurek – podziękował Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury w Kuryłówce 

za udział Gminnej Orkiestry Dętej i Męskiego Chóru w uroczystościach w Kaplicy w Jastrzębcu  

w trakcie wizytacji Biskupa i 70 - lecia wysiedlenia wsi Jastrzębiec. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poprosił o zadawanie pytań do informacji. 

 

Pytań i uwag do przedstawionych informacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 12. Informacja z realizacji zadań będących w kompetencji Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Kuryłówce Sp. z o.o. w Kuryłówce. 

 

 Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kuryłówce Sp. z o.o. p. W. Mynart – przedstawił 

informację z realizacji zadań będących w kompetencji Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kuryłówce 

Sp. z o.o. za 2013 r. – Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – zapytał, czy straty wody w wysokości 

13,6% wody wydobytej wynikają z płukania? 

 

Prezes ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o. – nie, płukanie jest odjęte. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – zapytał p. Prezesa W. Mynarta skąd jego 

zdaniem biorą się te straty wody? 

 

Prezes ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o. – p. W. Mynart – „to, że są takie straty wody to są pewne 

utarte funkcjonowania zużycia wody od lat dziesiątków na terenie naszej gminy” . Wcześniej były 

wykonane sieci wodociągowe i nie było wodomierzy, później wodomierze pojawiły się. Może nie 

wszystkie ujęcia są opomiarowane. Uważam, że aby zlikwidować straty wody nie wystarczy tylko 

ZGK, w tym działaniu musi być wspólne podejście zarówno nas, gminy, sołtysów jak i Rady Gminy. 

Jeżeli wszyscy powiemy, że chcemy zlikwidować straty wody to może wtedy nam się to uda, w innym 

przypadku będzie bardzo ciężko. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Z. Pleskacz – czy ma Pan jakiś plan w tej sprawie? 

 

Prezes ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o. p. W. Mynart – nie mam żadnego planu, uważam  

że wszystkie władze które decydują na terenie gminy muszą wspólnie usiąść i podjąć rozmowy. 

 

 

Sołtys sołectwa Tarnawiec p. A. Szenborn – proponuję poplombować wszystkie hydranty. 

 

Prezes ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o. p. W. Mynart – zapytał p. sołtysa, do czego takie działanie 

się przyczyni?  Podam Panu przykład z ubiegłego roku: ktoś odkręcił hydrant i pobierał wodę, 

 a później nie umiał go zamknąć i dzwonił do ZGK. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – na własnej posesji nikt nie będzie odpowiadał  

za plombę na hydrancie. Uważam podobnie tak jak P. Prezes, że tym tematem muszą zająć się 

wszyscy, bo jeżeli przykładowo dziesięć osób widzi, że ktoś pobiera wodę z hydrantu i nikt nie 

reaguje, to reakcja powinna być inna. Uważam, że kto chce ukraść wodę to i tak to zrobi. 

 

P. J. Szczap – Pracownik ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o. – wyjaśnił, że straty wody łatwiej 

zauważyć latem, ponieważ widać w którym miejscu jest przemoknięta ziemia. W miejscowości 

Dąbrowica był taki przypadek, że wodomierz wykazywał większe pobranie niż zużycie i dopiero 

wtedy można było zauważyć, że jest strata ponieważ jest przeciek, ciężko było go zidentyfikować. 

Trzeba mieć na uwadze, że gorsze warunki są w porze zimowej, ponieważ ziemia jest zamarznięta 

 i trudno jest zidentyfikować miejsce w którym występują straty. 

 

Innych pytań i uwag do informacji nie zgłoszono. 
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Ad.13. Wolne wnioski. 

 

 Wójt Gminy p. T. Halesiak – udzielił odpowiedzi na wolne wnioski złożone w trakcie sesji 

Rady Gminy Kuryłówka w dniu 24 stycznia 2014 r. 

 

1) Radny p. S. Mazurek – zwrócił się z prośbą do p. Wójta, aby zainterweniował w sprawie 

możliwości dalszego zakupu przez rolników młóta browarniczego z Browaru Leżajsk. 

 

Odp. Wójta Gminy – napisaliśmy pismo w tej sprawie do Browaru i byłem osobiście  

u p. Dyrektora Żyrka. Z informacji które przedstawił mi p. Dyrektor wynika, że obecnie na 

produkcji trwa remont i zmniejszyła się o połowę ilość młóta browarniczego. Prawdą jest, że 

biogazownia stara się o zakup młóta, jednakże nie ma jeszcze konkretnych ustaleń w kwestii 

ceny. Gdyby doszło do podpisania umowy z biogazownią na odbiór młóta, wówczas tylko 

połowa wywaru będzie odsprzedawana rolnikom. 

 

2) Radny p. Z. Waliłko -  zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o zamontowanie jednej lampy 

ulicznej  na odcinku pomiędzy p. Kiszczakiem a transformatorem. P. radny poinformował, że 

jest to odcinek, gdzie są głębokie rowy, występują zarośla i lampa jest bardzo potrzebna. 

 

Odp. Wójta Gminy – byłem na miejscu i sprawdziłem, napisaliśmy pismo do Rejonu    

Energetycznego w Leżajsku z prośbą o zamontowanie lampy i przeprowadziliśmy w tej 

sprawie rozmowę.  Sprawa została załatwiona pozytywnie, jednakże na razie nie mają lampy. 

 

 

 Radny p. S. Mazurek – jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska wnioskuję o zaproszenie na sesję Rady Gminy przedstawicieli Koła  Łowieckiego, 

ponieważ zwierzyna leśna wyrządza duże szkody na polach uprawnych w miejscowości Jastrzębiec. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski – poinformował p. radnego, że wniosek został 

przyjęty. 

 

Radny p. W. Borek – przedstawił następujące sprawy: 

1) Przy sklepie Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska Nr 14 po remoncie nie ma 

tablicy ogłoszeń. Uważam, że tablica jest potrzebna, ponieważ nie ma gdzie wywiesić 

ogłoszeń. 

2)  Pisałem do p. Wójta pismo w sprawie przeznaczenia pieniędzy na remont drogi koło 

Szkoły w kierunku p. Kuczek. Drogę miała wyremontować firma STRABAG, lecz tego 

nie zrobiła. Myślałem, że może uda się ją wyremontować w ramach dofinansowań 

popowodziowych. 

3) Chciałbym zapytać, czy minął już termin na zgłaszanie dróg do dofinansowania  

do Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ mam kilka dróg polnych do zgłoszenia. 

 

Wójt Gminy Kuryłówka p. T. Halesiak – udzielił odpowiedzi radnemu p. W. Borek: 

1) Na pewno tablicę ogłoszeń trzeba zamontować, w tym roku będą różne wybory, także 

trzeba zawieszać obwieszczenia. 

2) Mam informację od firmy STRABAG, że w przyszłym tygodniu mają przyjechać 

 i remontować wszystkie drogi, które im zgłosiliśmy. 
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3)  Jeżeli chodzi o zgłaszanie dróg polnych do złożenia wniosku do Urzędu 

Marszałkowskiego, to zgłosiliśmy drogę wzdłuż ogrodzenia pastwiska –  decyzja  

o przyznaniu dofinansowania jeszcze nie zapadła. 

 

Radny p. W. Borek – myślałem jeszcze o remoncie drogi na „ruskim końcu”.  

Także Polskie Górnictwo Nafty i Gazu, które wykonywało prace wiertnicze na terenie 

pastwiska w Kuryłówce przyczyniło się do zniszczenia drogi polnej w kierunku gazownii. P. radny 

Uważam, że należy wyegzekwować od tej firmy naprawę drogi. 

 

Radny p. T. Łapka – przedstawił następujące sprawy: 

1) Mieszkańcy Podługa, Karwanów i Truszów proszą o wyjaśnienie w jaki sposób mają 

wykonywać przyłącza do sieci wodociągowej. Może warto pomyśleć o zorganizowaniu 

spotkania w tej sprawie. 

2) Zwracam  się z prośbą do p. Prezesa ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o. p. W. Mynarta   

o wykonanie przeglądu hydrantów co najmniej 2 razy w roku. Zdaniem p. radnego  

w każdej miejscowości powinna być osoba, która ma wiedzę, czy dany hydrant jest 

sprawny. 

3) Jeżeli mówimy o zgłaszaniu dróg polnych do przyznania dofinansowania z Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Podkarpackiego zgłaszam propozycję, aby złożyć 

wniosek na „drogę kłosową” w Dąbrowicy. Droga ta to odcinek kilometrowy od zakrętu 

przy wjeździe na osiedle w Dąbrowicy w  kierunku Cieplic. 

4) Dziękuję wszystkim, którzy nawet w najmniejszym stopniu przyczynili się do remontu 

drogi powiatowej Nr 1249R Brzyska Wola- Dąbrowica. Szczególnie mieszkańcy 

Dąbrowicy są bardzo wdzięczni za to, że będzie przeprowadzony remont. 

 

 

Radny p. Z. Waliłko – przy kościele w Kulnie firma STRABAG zostawiła kamień. Proponuję, 

aby go rozplantować na parkingu obok kościoła. 

P. radny poruszył drugą sprawę odnośnie złego odpływu z rowu obok drogi powiatowej jadąc 

w kierunku Łazowa (obok p. Garbacza). Woda stoi przy tej drodze, ponieważ nie ma właściwego 

odpływu. Nie wiem do kogo zwrócić się w tej sprawie odnośnie odpływu wody z rowu. 

 

Sołtys sołectwa Brzyska Wola p. M. Cichoń – poruszył następujące sprawy: 

1) Budowa kanalizacji sanitarnej w Brzyskiej Woli jest na ukończeniu. Zgłaszałem 

Kierownikowi firmy, aby naprawił drogi i zniszczenia na posesjach, gdzie są zapadnięcia 

a szczególnie studzienki się zapadają. Proszę p. Wójta i Radę Gminy o dopilnowanie tej 

sprawy. Wszyscy mieszkańcy narzekają. 

Ponadto firma wykonująca kanalizację nawoziła piasek przy przepompowni ścieków 

znajdującej się w końcu wsi przy rzece, co spowodowało że teren stał się grząski,  

a gospodarz posesji na której zlokalizowana jest przepompownia nie może wywieźć 

obornika. Gospodarz tej posesji zgłaszał mi swój problem i prosił o żużel do utwardzenia. 

2) Mieszkańcy sołectwa Brzyska Wola chcą wiedzieć czy już coś wiadomo na temat ustaleń 

odnośnie przyłączy kanalizacyjnych, które podjęto na zebraniu sołeckim w Brzyskiej Woli 

w dniu 9 marca 2014 r. Zwracam się do p. Wójta, Prezesa ZGK w Kuryłówce Sp. z o.o.,  

i do Radnych Rady Gminy czy wiecie Państwo już coś w tej kwestii? 
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Wójt Gminy p. T. Halesiak – udzielił odpowiedzi na sprawy zgłoszone przez radnych: 

a)Odpowiedź na wnioski radnego p. T. Łapki: 

1)zorganizujemy spotkanie z mieszkańcami Podługa, Truszów i Karwanów odnośnie 

wykonywania przyłączy wodociągowych.  

2) dokonamy przeglądu hydrantów. 

3)zgłoszenie drogi kłosowej do wniosku o dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego – mam zapisane. 

 

b) Odpowiedź na wnioski radnego p. Z. Waliłko: 

       1) rozplantujemy kamień przy kościele w Kulnie. 

      2) sprawę rowu rozeznam, przy tej drodze nie ma spadku, jest równy teren i nie ma 

gdzie odprowadzić wody. 

 

c)  Odpowiedź na wnioski sołtysa p. M. Cichoń: 

1) Firma wykonująca kanalizację sanitarną ma wszystko poprawić, czeka aby 

realizować te pracy na dłuższych odcinkach. Na pewno będzie poprawione. 

2) Sprawa opłat za odbiór przyłączy kanalizacyjnych – przygotowywane są pewne 

rozwiązania, których projekt zostanie przedstawiony na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

 

Sołtys sołectwa Brzyska Wola p. M. Cichoń – zapytał p. Wójta, kiedy odbędzie się następna 

sesja Rady Gminy? 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – poinformował, że najbliższa sesja zaplanowana jest  

w miesiącu kwiecień. 

 

Sołtys sołectwa Brzyska Wola p. M. Cichoń – każdy z mieszkańców wsi Brzyska Wola czeka 

na konkretne decyzje. 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – uważam, że propozycje które przygotowuję zostaną pozytywnie 

przyjęte przez Radę Gminy. 

 

Sołtys sołectwa Tarnawiec p. A. Szenborn – zapytał, czy będzie jakiś fundusz na drogi w tym 

roku? 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – już w ubiegłym roku mówiliśmy, że funduszu sołeckiego na ten 

rok nie ma. 

 

Sołtys sołectwa Tarnawiec p. A. Szenborn – skoro nie ma funduszu sołeckiego , to może jakieś 

inne pieniądze będą na drogi? 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – uzasadniałem, na co zostały przeznaczone te pieniądze. Jeżeli 

będą jakieś potrzeby na drogach to w miarę możliwości będziemy starali się je naprawiać. 
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Sołtys sołectwa Jastrzębiec p. M. Rakszawski – zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy  

w następującej sprawie: z Lasów Państwowych ludzie wywożą drzewo i zniszczona została droga 

gminna (obok p. Rakszawskiego, Zająca i Smędry)- nie można dojechać do własnych posesji.  Proszę 

o 2 przyczepy żużlu. 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – zwrócił się do Przewodniczącego Rady Gminy p. S. Kotulskiego, 

który jest pracownikiem lasów państwowych, aby porozmawiał w Nadleśnictwie o tej sprawie. 

 

Radny p. S. Mazurek – o ile dobrze pamiętam w ubiegłym roku były zgłoszone trzy drogi do 

dofinansowania. Zrobiono dwie i nasza droga została nie wyremontowana. W związku z tym uważam, 

że w pierwszej kolejności powinny być przyznane pieniądze na naszą drogę w Jastrzębcu. Teraz 

chciałbym usłyszeć co będzie dalej z naszą drogą? Moim zdaniem jest nie w porządku, jeżeli nadal nie 

będziemy wiedzieć co z tą drogą będzie robione, jest ona w okropnym stanie. 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – mam nadzieję, że to co powiedziała p. Wojewoda odnośnie 

planowanego drugiego rozpatrzenia wniosków w miesiącu lipcu sprawdzi się. 

Muszę Wysoką Radę poinformować, że do Urzędu Gminy wpłynęło co najmniej 30 wniosków  

o pomoc finansową. My nie mamy pieniędzy, na drogi gminne nam brakuje, zadania inwestycyjne 

wymagają dużych kosztów, nie wiem jak to wszystko pogodzić. 

 

Radny p. S. Mazurek – podtrzymuję swoje stanowisko, że droga ta powinna być 

wyremontowana, w tej chwili ciężko jest rolnikom nią przejechać. 

 

Radny p. D. Kusy – zgłosił następujące wnioski: 

1) Na drodze gminnej od Szkoły Podstawowej w Dąbrowicy w kierunku Podługa powstały 

dziury, które należałoby załatać. Może  warto wykorzystać płyty betonowe które są  

w Ożannie, aby podnieść tą drogę na odcinku około 20, 30 m. 

2) Zwrócił się do Radnego Rady Powiatu p. R. Szałajko  z prośbą, aby na najbliższej sesji 

Rady Powiatu poprosił o 1 wywrotkę tłucznia na odcinku drogi powiatowej jadąc od 

Podługa w stronę Słobody, ponieważ droga ta jest w złym stanie przejezdności. 

 

 

Wójt Gminy p. T. Halesiak – przejeżdżałem ostatnio tą drogą i nie jest w takim złym stanie. 

Według mnie potrzebne są jedynie naprawy na zakręcie przy p. Szegda. Pomimo ograniczeń 

tonażowych jeżdżą ciężkie ładunki i niszczą nam drogi. Tak samo wygląda teraz sytuacja przy 

remoncie mostu na rzece Złota w Kuryłówce. Mówiłem przedstawicielom Zarządu, że dobrze że jest 

remontowany most, ale na wskutek wyznaczonego objazdu zniszczono nam drogę gminną 

Kuryłówka-Ożanna. I znowu będziemy musieli znaleźć środki i naprawić tą drogę. 
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Ad. 14. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy p. S. Kotulski  

podziękował wszystkim zebranym za udział w sesji Rady Gminy, po czym zamknął obrady XLI sesji 

Rady Gminy Kuryłówka. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1330, a zakończyła o godz. 1640. 

 

Protokolant: 

 

 

Katarzyna Fus 

    

 

   Przewodniczący 

Rady Gminy Kuryłówka 

 

 

 

 

 

     Stanisław Kotulski 

 


